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Forum: Seniorrådet 

Tid: Mandag den 15. januar 2024 kl. 09.30 

Sted: Rådhuset, Bryllupssalen 

Deltagere: Hans Holm, Judith Skriver (afbud), Solveig Bisgaard,  

Jens Rikardt Andersen, Helge Larsen (afbud), Arne Rask,  

Birte Jakobsen, Marianne Kirchhoff, Inge Storm (afbud) 

 
Referat 

 
1. Velkomst ved formanden 

Hans bød velkommen. 
 
 
2. Godkendelse og prioritering af dagsordenen 

Godkendt. 
 
 

3. Meddelelser fra Formanden, næstformanden/medlemmerne 

Hans og Judith har tilmeldt sig en ældrepolitisk konference i Fre-

dericia. Arne orienterede om, at det 2.borgermøde med oplæg fra 

Henning Kirk også var udsolgt, og han har fået positive tilbagemel-

dinger på arrangementet. Tak til Arne for at have organiseret det. 

Der er temadag i Danske Ældreråd den 29. februar 2024.  

 

 
4. Helle Winther Dahl deltager og orienterer om aktuelle sager 

Helle orienterede om sager på den politiske dagsorden. I sagen 
om Køkkenet på Lillevang skal politikerne tage stilling til det videre 
forløb. Besparelsen, som ligger i budgetforslaget, skal tages, så et 
evt. udbud skal kunne rummes inden for det tilbageværende bud-
get. 

Seniorrådet opfordrede til, at man så på, hvornår de enkelte målti-
der serveres. Seniorrådet drøftede og anbefaler, at man bør se på, 
om ikke det varme hovedmåltid serveres om aftenen. Det ses ofte, 
at beboere på plejehjemmene først sent på formiddagen får serve-
ret deres morgenmad og derfor ingen appetit har til den varme 
mad kl. 12. 

I sagen, hvor forvaltningen skal afdække om Skovgården kan dri-
ves som en selvejende institution, er der lagt en besparelse ind på 
0,5 mio. kr. Skovgården er et ”kan”-tilbud. Omvendt er det et af de 
få tilbud om forebyggelse i kommunen. P.t. er der ingen, der øn-
sker at drive Skovgården som en selvejende institution. 
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Hans nævnte at Skovgården har en vigtig forebyggende funktion 
og i den forbindelse også, at det er kommunerne, der er ansvarlige 
for forebyggelse, samtidigt er Furesøs befolkning ikke sundere end 
i sammenlignelige kommuner, idet forbruget af sundhedsydelser 
ligger lidt højere end i vores nabokommuner. 

Helle oplyste, at forvaltningen påtænker at udarbejde visitationskri-
terier for Rehabiliteringscentret. Medarbejderne er ansat til rehabi-
litering, men det er faktisk en tung medicinsk afdeling. Med visitati-
onskriterier implementeret kan vi også koncentrere kræfterne om 
rehabilitering.  

Birte foreslog at man kunne lave et venteafsnit på Lillevang (åbne 
flere pladser). 

Hjemme- og sygeplejen flytter til Hvedemarken i Farum (der hvor 
jobcenteret har haft til huse). Der skal etableres et frokoststed i 
Værløse, så medarbejderne, der kører i Værløse, ikke skal køre så 
langt. 

Hjemmesygeplejen – natdækning. Sygeplejersken skal møde ind 
på Rehabiliteringscentret og køre ud derfra. 

Som tidligere fortalt har det været tilsyn, hvor der er givet påbud 
på Solbjerghaven, Svanepunktet og senest Rehabiliteringscentret. 
Her fandt man nogle sprøjter, der var lidt over udløbsdato. Det har 
forvaltningen reageret på i et høringssvar. 

 

5. Sundhedsklyngesamarbejdet 

Orientering ved Hans. Status efter seneste møde i Senior- ældre-

rådssamarbejdet i Sundhedsklynge Midt. Samarbejdet er blevet til-

budt en plads i det faglige samarbejde og ikke i det politiske sam-

arbejde. 

Beslutning: Skal vi acceptere den tilbudte plads, og hvem skal vi i 

givet fald stille i forslag til medlem af det faglige samarbejde i 

Sundhedsklynge Midt for Senior- ældrerådssamarbejdet? 

Jens Rikardt Andersen har accepteret at ville stille op. 

 

Ældre- seniorrådene i Sundhedsklynge Midt vil på deres møder i 

januar tage stilling til tilbuddet om en plads i det faglige samar-

bejde, de fleste har allerede tilkendegivet at de vil acceptere tilbud-

det. Seniorrådet anbefaler Jens Rikardt Andersen som kandidat.  

Hans skriver i den kommende uge til Senior- Ældrerådssamarbej-

dets medlemmer at Jens Rikardt Andersen er kandidat til pladsen, 

så hører vi, om andre er interesserede. 
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6. Udbyttet af turen til friplejehjem den 9. januar 

Orientering og drøftelse. 

 

Det var en spændende og udbytterig tur. Friplejehjemmet drives af 

OK-Fonden. Det var en god oplevelse. En aktiv leder, en dynamo. 

Borgeren var i centrum, der var en god stemning. En del af de fri-

villige var tidligere ansatte. Det siger noget om glæden ved at ar-

bejde på stedet. 

Solveig mente ikke, at det er ejerformen, der er afgørende, men le-

deren. Birte sagde, at de havde ”følge til læge” som tilkøb. Solveig 

undrede sig over, at der ikke tilbydes tilkøbsydelser på de kommu-

nale plejehjem. Birte sagde, at på Lillevang er der tilknyttet en fod-

terapeut, beboerne kan benytte og betale for. Benyttes han ikke, 

bruges et andet tilbud i kommunen. 

Det blev drøftet at en del beboere har behov for ekstra services, 

såsom fysioterapi, fodterapi, frisør og evt. også en ”ledsagerfunk-

tion” når der ikke er pårørende der kan ledsage til f.eks. ambulato-

rier etc.  For pårørende er det ofte uoverskueligt og tidskrævende 

at finde leverandører.  

Det blev derfor besluttet at foreslå forvaltningen, at der udarbejdes 

en bruttoliste over leverandører af ekstra servicers. Man kan an-

noncere efter leverandører og tilbyde, at de kan notere sig på li-

sten, som så kan være tilgængelig for beboere og pårørende.  

Kommunen vil ikke være ansvarlig for kvalitet eller evt. fejl begået 

af leverandørerne. Hans skriver til Helle Dahl om dette.   

 

 
7. Manglende svar på Seniorrådets skriftlige henvendelser til 

den kommunale politiske ledelse 

Et eksempel er henvendelsen fra SR i oktober til Ældre og Sund-

hed vedrørende køb og salg af pladser på plejehjem.  

Drøftelse og beslutning.   
 
        Det blev besluttet, at Hans genfremsender plejehjemsanalysen og  
             beder om et svar. 
 
             Der er dialogmøde med ÆSU i april. 
 
 

8. Høringssvar 

Seniorrådet afgiver ikke høringssvar. 
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9. Seniorrådets økonomi  
v/Birte         
      
Birte gennemgik økonomien. Seniorrådet får en mindre budget-
overskridelse med afholdelsen af 2 foredrag om forebyggelse for 
borgerne i Furesø. 
 
 

10. Kommende punkter  

• Velfærdsteknologi – tilbagemelding/status på skærmbesøg (efter-
året) – status, hvor er kommunen. 

• Moviaaftaler, Lillevang – udsættes til mere relevant tidspunkt 

• Primær forebyggelse 

• Plejehjemssituationen 
 
 

11. Synlighed 
Judith spørges, om hun vil lave et lille indslag om foredraget på  
Skovgården. 

 
 

12. Lukket punkt 
2. emner. 

 
 

13. Eventuelt. 

Afbud fra Jens til rådsmødet den 5. februar 2024. 

Hans deltager i møde med Dameklubben fra Skovgården. 

 


